
Η γραμματική 

του μαθήματος 

Πώς υιοθετήσαμε ένα κομμάτι γης 

Όνομα:_________________________________ 

 

Κλίση ουδετέρων και ορθογραφία τους 

 

Για την κλίση των ουδετέρων ουσιαστικών μπορούν  

να συμβουλευτούν τη σελ. 86 του βιβλίου τους. Το ίδιο  

ισχύει και για την ορθογραφία τους. 

 

Ρήματα σε  -ίζω 

Τα ρήματα σε  -ίζω, όπως ξέρουμε γράφονται με  ι (γιώτα) εκτός από 

κάποιες εξαιρέσεις, όπως τα: 

 

δανείζω, δακρύζω, αθροίζω, πήζω πρήζω κ.α.           

 

 

Το ίδιο ισχύει και για τις λέξεις που βγαίνουν από αυτά 

τα ρήματα, 

δηλαδή κρατούν το ίδιο ι, ει, οι, η 

 

Ποτίζω              πότισμα , ποτιστήρι  

Σκουπίζω               σκούπισμα 

Δανείζω                  δάνειο, δανεισμός 

Δακρύζω                 δάκρυσμα 

Αθροίζω                  άθροισμα, αθροιστικά 

Πήζω                  πήξη 

Πρήζω                πρήξιμο 

 

 

Να συμπληρώσεις τα γράμματα που λείπουν στα 

παρακάτω ρήματα. 

 

   ελπ…ζω            σκαλ…ζω           χαρ…ζω 

   δαν…ζω            αθρ….ζω            καθαρ…ζω                         

   σκουπ…ζω       δακρ…ζω           π…ζω 

   πρ…ζω             ζωγραφ…ζω       χτεν…ζω 

 

 

Έβαλες τόνο; 

Σημαντικό αυτό! Για 

πρόσεξέ το! 

Μαθαίνω 



αλάτι    

δώρο    

αέρας    

αφρός    

χτένα    

φως    

 

Να αντιστοιχίσεις κάθε λέξη της πρώτης στήλης με μια 

συνώνυμή της στη δεύτερη στήλη. 

 

 

                καθαρίζω                                 υποθέτω 

                τριγυρίζω                                 σκουπίζω 

                σκαλίζω                                   γυροφέρνω 

                φροντίζω                                 σκάβω 

                νομίζω                                     νοιάζομαι 

 

 

 

 

 

Συμπληρώνω τα γράμματα που λείπουν. Βάζω τόνο, όπου 

πρέπει. 

Το φαγητό κάηκε και μυρ_ζει άσχημα.  

Η γιαγιά τηγαν_ζει πατάτες κι η μαμά σφουγγαρ_ζει το δωμάτιο.  

Συνηθ_ζουμε να δαν__ζουμε στους συμμαθητές μας τα πράγματά μας.  

Ένα τραγούδι λέει: «Τα παιδιά ζωγραφ_ζουν στον τοίχο» 

Στα Μαθηματικά αθρ__ζω τους αριθμούς, σημαίνει τους προσθέτω.  

Ανακατεύουμε καλά μέχρι να π_ξει το γάλα. 

Όταν τρώω φακές, πρ_ζεται η κοιλιά μου. 

Το ποτάμι κελαρ ζει κάτω από τον καταγάλανο ουρανό. 

 

Σχηματίζω από τις παρακάτω λέξεις παράγωγα ρήματα 

με την κατάληξη –ίζω. 
 

 


